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J. C. Boix, E. Beck i J. Coloma //     
Regidors pel PSC a la Pobla de Segur
Un nou camp de futbol a la 
Pobla de Segur?

F a uns dies es publicava la notícia de l’aprovació 
per part de l’ajuntament de la Pobla de Segur 
d’un nou camp de futbol. Creiem que és conve-

nient que els nostres veïns tinguin el màxim d’infor-
mació respecte a aquest projecte i per tal de clarificar i 
ampliar les declaracions que fa el senyor alcalde en re-
lació a aquest camp de futbol, el nostre Grup Municipal 
del PSC d’aquest ajuntament, que no va votar a favor 
d’aquest avantprojecte, voldria manifestar el següent:
Primerament, que nosaltres no estem en contra que 
es faci un nou camp de futbol, ja que l’antic quedarà 
amortitzat pel nou parc, en canvi, considerem que no 
es preveu fer-lo en la ubicació més idònia, ja que aquest 
espai limita la possibilitat de futures ampliacions, com 
poden ser camp de bàsquet o tenis o fins i tot unes pis-
cines municipals com es mereix la nostra vila.
Segon: el projecte no té en compte una zona d’apar-
caments.
Tercer: El muntant de la futura inversió, que supera els 
1,4 milions d’euros, sense incloure les obres a realitzar 
pels vestuaris, està encarida per l’especial orografia i 
composició del terreny previst en l’avantprojecte. A la 

zona més propera al riu, el nivell freàtic queda inundat 
quan el pantà s’omple, cosa que obligaria a crear una 
espècie de tancament hermètic que creiem que no es 
té en compte.
Quart: Aquesta inversió hipotecaria durant molt de 
temps futures obres cabdals pel nostre poble, com el 
Pla Director de l’Aigua o l’ampliació del mur de la Riba.
Per últim però no menys important: no es té un pla clar 
de finançament de l’obra. Es parla d’utilitzar el roma-
nent de tresoreria, subvencions, de la Diputació, de la 
Generalitat i fins i tots del Consejo Superior de Depor-
tes, sense aclarir si es té alguna quantitat compromesa 
amb aquestes institucions.

Miguel Fernández-Palacios // Madrid
¿Otra vez Podemos?

M e han contado, que han oído, que alguien ha 
dicho, que se comenta, que alguno escuchó a 
otro cotillear cosas muy graves de Podemos… 

En fin… A eso se le llama rumorología que, contraria 
a la solidez de pruebas, y debido a que parte de la 
ciudadanía sentencia un juicio equivocado que se queda 
en la superficie, hace muchísimo daño –recuerden el 
caso Rosell–. Ya ha ocurrido en demasiadas ocasiones 
para ser casualidad.
Pretender equiparar la hedionda caja B del PP, juzgada 
y condenada en la Audiencia Nacional, que se engor-

da con mordidas a cargo del dinero de adjudicaciones 
públicas que pagamos todos, con una caja de solidari-
dad que se nutre de las aportaciones de los cargos de 
la propia formación, es tan antagónico como comparar 
el latrocinio con la decencia.
Desde su nacimiento, por su afán renovador y de jus-
ticia social, Podemos ha sido sometido al escrutinio y 
confabulación de numerosas causas, montajes policia-
les incluidos, que han quedado en nada. Y como ahora 
está en el Gobierno, quieren tumbarlo como sea. ¿Será 
fruto del pavor de las élites acomodadas que andan 
desesperadas? ¿Será otra falsedad más? Veremos.
Aunque hay sobrados motivos para no creerse nada de 
la denuncia, ya que su financiación ha sido examina-
da con lupa en múltiples ocasiones, Podemos debería 
explicarse nítidamente para aportar transparencia que 
silencie a los que malmeten.

Jesús García Boadella // Lleida
Prohibit fumar

A mb Covid-19 o sense Covid-19 hauria d’estar 
prohibit sempre fumar a les terrasses de bars 
i restaurants, ja que, la gent que està al voltant 

del fumador es converteix en fumadors passius. Y una 
incógnita: ¿per què bars i restaurants sempre estan 
pensant amb els fumadors i mai pensen amb els no fu-
madors?
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P er la gran majoria de la ciutadania, des del 
més petits als més grans, el proper 14 de 
setembre és, serà, una data important. una 

data desitjada i temuda alhora. Des del món veïnal 
volem expressar el desig que sigui una jornada 
exitosa, on tothom pugui gaudir de l’alegria del 
retrobament i reiniciar amb il·lusió el nou curs. 
Tenim però, molta inquietud per tot plegat. Sem-
bla que està molt clar el protocol que caldrà que 
apliquin els centres educatius quan hi hagi sospita 
d’algun cas i, també, les decisions que es prendran 
quant a confinament del grup estable o del cen-
tre, en funció del número de casos positius que 
es donin. Però... i del protocol de prevenció de la Covid-19, 
què en sabem? 
Ens preocupa que el manteniment de les ràtios tan eleva-
des a les nostres escoles i instituts, malgrat el professorat i 
personal que es preveu contractar, no permetrà mantenir 
la distància de seguretat a les aules i, tenint en compte que 
l’elecció de matèries optatives s’incrementa a l’ESo i és clau 
al Batxillerat, parlar de grups estables en aquests nivells és 

totalment irreal. Per tant, i en coherència amb les 
mesures de prevenció: rentat de mans, ús de la 
mascareta i distància de seguretat, si la distància i 
l’estabilitat dels grups a l’Ensenyament Secundari 
no serà possible, es podria consensuar ja l’ús de 
la mascareta? Es podria preveure algunes classes 
telemàtiques al Batxillerat, com també ho ha fet la 
Universitat, per poder alliberar espais? 
Possiblement això estigui inclòs en algun pla “B” o 
“C”, però creiem que seria desitjable fer diana en 
el pla “A” i no esperar que es produeixin els temuts 
rebrots.

Des de la FAVLL considerem molt important que el protocol 
que, des de l’Administració, arribi a la ciutadania sigui clar, 
consensuat  i realista. També ens pot ajudar el veure les 
mesures que s’estan aplicant a altres països com Alemanya, 
Portugal, França... alguns, amb el curs en marxa, on sembla 
que la mascareta en l’alumnat major d’11 o 12 anys forma o 
formarà part del seu equipament habitual. Encara hi som a 
temps. 

toni baró
president de la FaVllUn 14-S desitjat i temut

Des de la FAVLL considerem 
molt important que el 

protocol de l’Administració 
sigui clar, consensuat i realista
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Segon dia de talls de circulació a 
la xarxa de rodalies de Lleida amb 
un tren avariat prop de Vinaixa 
La Cambra de Comerç de Barcelona demana el 
traspàs d’aquestes línies, entre altres, a Catalunya
Lleida
RedaCCió
La xarxa de rodalies de Lleida va 
registrar ahir, per segon dia con-
secutiu, una incidència que va 
deixar sense servei durant unes 
hores de la tarda les línies R13 i 
R14, que uneixen Lleida i Barcelo-
na, la primera per Valls i la segona 
per Tarragona.  

A les 17.11 hores d’ahir un tren 
de mercaderies que es dirigia de 
Barcelona al Pla de Vilanoveta es 
va avariar entre Vinaixa i les Bor-
ges Blanques i va bloquejar la via 
convencional deixant sense circu-
lació l’R13 i l’R14. Renfe va habi-
litar un servei per carretera per 
cobrir el trajecte entre la capital 
de les Garrigues i Vinaixa i a la in-
versa. A les 19.33 hores, el tren va 
poder ser apartat a amb una lo-
comotora d’ajuda que es va envi-
ar per socórrer el comboi avariat 
per restablir la circulació de trens.

 El dia abans, dimarts, una ava-
ria elèctrica també va deixar sen-
se servei aquestes dues línies de 

les rodalies de Lleida durant unes 
hores de la tarda. En aquest cas 
el trajecte afectat va ser entre les 
Borges Blanques i l’Espluga de 
Francolí i Renfe va habilitar un 
transport per carretera. 

Cambra de Comerç

La Cambra de Comerç de Bar-
celona va sol·licitar ahir el tras-
pàs de l’Estat a Catalunya de les 
xarxes viàries “que es poden des-
classificar de l’interès general” i 
entre elles va reclamar el traspàs 
de la R13 i al R14 entre Barcelona 
i Lleida. La proposta inclou també 
les línies entre Maçanet i Sagrera, 
passant pel Maresme (R1), entre 
Barcelona i la Cerdanya, passant 
per l’Osona i el Ripollès (R3); en-
tre Girona i Portbou (R11); entre 
Reus i Ribaroja (R15), i entre Tar-
ragona i Cambrils (RT2).

L’entitat va reclamar a Adif que 
executi “al complet i segons el 
calendari previst” les inversions 
projectades a la xarxa ferroviària 
catalana fins a l’any 2021, xifra-

FoTo: aCN / Imatge d’arxiu d’un tren de la r13 passant per Juneda

des en gairebé 280 MEUR. A tra-
vés d’un comunicat, l’organització 
empresarial apunta que les millo-
res previstes en infraestructures 
com el Corredor Mediterrani, la 
xarxa de Rodalies i la reparació 
del pont del riu Tordera són “vi-
tals” i demana que no s’allarguin 

més del previst “atesa la impor-
tància dels serveis afectats”. Per 
altra banda, la Cambra recorda 
que Adif ha d’executar totes les 
inversions pendents a Rodalies de 
Catalunya des del 2008, les quals 
“no arriben al 20% del compli-
ment”.
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L’Ajuntament d’Aitona ha ampliat 
el parc de nínxols i panteons del 
seu cementiri municipal donant 
continuïtat a la política de mante-
niment i arranjament dels espais 
compartits iniciada a principis de 
mandat amb l’objectiu d’oferir als 
veïns i veïnes uns equipaments 
públics en estat òptim de con-
servació i que donin resposta a 
les necessitats del conjunt de la 
població. Una línia d’acció que 
aquest estiu s’està traduint en 
l’execució de diferents treballs de 
restauració i millora al Cementiri 
municipal. Les obres que s’han 
dut a terme han consistit en la 
instal·lació de 12 nínxols nous, i 
durant el mes de setembre tam-

bé s’habilitaran 14 nous pante-
ons. En aquests moments vuit 

d’aquests nous panteons ja estan 
demanats.

Aitona amplia el 
parc de nínxols 
i panteons del 
seu cementiri 
municipal

FoTo: aj aitona/ Imatge de les obres al cementiri d’Aitona

Dins de la sèrie anomenada 12 
meses, 12 sellos, a totes les ofi-
cines de Correus han posat a la 
venda aquest mes d’agost un 
segell amb imatges de Lleida. El 
2017, va néixer una nova sèrie 

filatèlica on les províncies es-
panyoles serien protagonistes 
dels segells.  Cada mes un terri-
tori espanyol seria protagonista 
del segell. La primeras demarca-
ció va ser Guadalajara.

Correus emet un segell 
amb imatges de Lleida

FoTo: Correus / Pa imporerferi am que sin

Lleida compta 
amb 24 de les 
184 llambordes 
‘stolpersteine’ 
de Catalunya
El Memorial Democràtic col·locarà 
un centenar de llambordes ‘stol-
persteine’ en record dels depor-
tats als camps nazis a la tardor. Des 
del 2017 se n’han col·locat 184 en 
29 municipis de Catalunya que ho 
han sol·licitat, d’aquestes 24 son 
en poblacions de la demarcació 
de Lleida. Les stolpersteine són 
llambordes creades per l’artista 
alemany Gunter Demnig en re-
cord de les persones que van ser 
víctimes del nacionalsocialisme. 
Les peces es col·loquen, sempre 
que és possible, davant del darrer 
domicili on la víctima va residir 
lliurement. 

Albiach es reuneix 
amb membres de la 
plataforma de No a 
la MAT del Pallars
La candidata de Catalunya en 
Comú-Podem a presidir la Ge-
neralitat, Jéssica Albiach, es va 
reunir amb representants de 
la Plataforma No a la MAT i va 
comprometre a estudiar les 
reivindicacions d’aquesta pla-
taforma contra l’Autopista Elèc-
trica Montsó-Isona i assumir 
la defensa contra la fractura 
del territori del Pallars al Parla-
ment de Catalunya i al Congrés 
dels Diputats.
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Rescat complicat dels 
Bombers a la Baronia de 
Rialb d’un home que va 
caure per un barranc
El dispositiu va requerir unitats aèries, 
terrestres, d’escalada i subaquàtiques
Un home que practicava 
descens de barranc es va 
precipitar  ahir d’una alçada 
de dos metres i mig a la 
zona del Forat del Bulí a la 
Baronia de Rialb. Pel difícil 
accés a la zona de l’accident, 
es van requerir dotacions 
aèries, terrestres d’escalada 
i subaquàtiques.

Lleida
Laura gonzaLez
En rebre l’avís d’un testimoni que 
havia vist l’accident, els bombers 
es van desplaçar fins al lloc indi-
cat amb l’helicòpter dels GRAE. 
No obstant, el pas on havia caigut 
el barranquista era molt estret, 
motiu pel qual van activar una 
dotació del servei de rescat d’es-
caladors per tal d’accedir a la zo-
na i trobar al ferit. Aquest es tro-
bava pròxim a una zona de bany 
i es va témer que pogués haver 
caigut a l’aigua, així que també 
van comptar amb la unitat de res-

cat subaquàtic per fer la recerca 
per trobar al barranquista acci-
dentat. Quan el van trobar, van 
haver de muntar un dispositiu co-
ordinat entre les diferents unitats 
ja que el ferit no es podia moure i 
s’havia d’evacuar en llitera. L’am-

bulància l’esperava a la cruïlla de 
Sant Cristòfol amb el Puig, i va ser 
traslladat a l’hospital Arnau de Vi-
lanova de Lleida.

Els bombers també van rea-
litzar un rescat menys complicat 
amb l’helicòpter a Naut Aran.

FoTo: @BombersPonts / Van fer ús de drons per trobar el ferit

El sindicat USPAC dels Mossos 
d’Esquadra ha demanat tor-
nar a utilitzar les galeries de tir 
de l’Acadèmia militar de Talarn 
(Pallars Jussà) per evitar despla-
çaments a la Seu d’Urgell (Alt 
Urgell). Els agents destinats a 
Vielha i Pont de Suert, per fer 
pràctiques de tir i anar a la Seu 
d’Urgell, han de fer dos ports 
de muntanya amb “el perill que 
això comporta, sobretot a l’hi-
vern” quan les carreteres estan 
nevades i glaçades, argumenta 
el sindicat. USPAC denuncia “la 
deixadesa i decadència” que 
està patint la Regió Policial del 
Pirineu i ja ha demanat vestits 
d’hivern per a tots els agents i 
recursos materials dels quals no 

disposen. El sindicat també de-
mana un pla hivernal pel Pirineu 
com es fa a l’estiu a les costes.

El sindicat recorda que la zo-
na del Pirineu és una zona turís-
tica, durant totes les èpoques de 
l’any, on hi ha moltes segones 
residències, estacions d’esquí 
i zones d’esbarjo amb esports 
d’aventura. 

Un sindicat dels Mossos 
reclama poder utilitzar les 
galèries de tir de Talarn

Els agents de 
Vielha i el 

Pont ara han 
d’anar a la Seu

Senterada, al Pallars Jussà, ha 
creat el primer jardí comestible. 
Es tracta d’una iniciativa de l’As-
sociació Senterada municipi Viu i 
Sostenible, que ha nascut recent-
ment, amb l’objectiu de treballar 
cap a un canvi de model i ser més 
autosuficients. En aquest pri-
mer hort s’hi ha plantat flors or-
namentals comestibles, plantes 
aromàtiques i hortalisses. La idea 
és que tots els membres de l’en-
titat puguin collir plantes del jardí 
a canvi de plantar-ne una altra al 
seu lloc. En una segona fase l’As-
sociació vol arribar a acords de 
custòdia amb horts per sembrar 
i plantar hortalisses locals i ja en 
una tercera fase dissenyar itine-
raris comestibles entre els pobles 
del municipi. L’objectiu de l’Asso-
ciació és intentar convertir altres 

espais del poble en petits jardins 
comestibles i transformar Sente-
rada en un municipi inclusiu, resi-

lient i sostenible al mateix temps 
que s’incentiva una alimentació 
més saludable.

FoTo: acN / Veïns de Senterada plantant al seu jardí comestible

Neix a Senterada una associació 
que promou els jardins comestibles

Petits incendis de vegetació a la Serra 
d’Ares al terme de Cabó i de fusta a Seròs
A la Serra d’Ares a Cabó, a l’Alt Urgell, ahir a mitja tarda es va veure 
una columna de fum que era poc espès. Els bombers es van dirigir 
fins al lloc amb dos helicòpters i van comprovar que es tractava de 
vegetació. D’altra banda, a Seròs va cremar una pila de llenya que 
estava amuntegada al costat d’un magatzem abandonat.

Una dona es 
trenca el fèmur 
en caure al 
carrer a Oliana
Una dona de 77 anys que pas-
sava per l’Avinguda Alt Urgell 
d’Oliana just per davant del 
caixer, va patir un accident 
pressumptament provocat 
per un cotxe que circulava pel 
costat. La dona va caure al te-
rra i es va fracturar el femur. 
Va ser traslladada per un ser-
vei de bombers a l’hospital de 
la Seu d’Urgell.

Un veí d’Artesa de Segre va aler-
tar ahir al matí de que un gos 
havia caigut al riu pel Pont de 
Baldomar. El mateix veí l’hau-
ria intentat treure de l’aigua 
però no li va ser possible ja que 
l’animal estava enganxat a unes 
herbes per les potes. Més tard, 
quan els bombers van arribar a 
la zona, van poder treure a l’ani-
mal que presentava dues potes 
trencades per la caiguda i el van 
portar a una protectora.

Salven un gos caigut 
pel pont de Baldomar 
a Artesa de Segre 
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